
 

 

PAOOR.0012.4.10.2022.MAM 
 

P R O T O K Ó Ł Nr 38/2022 
z posiedzenia 

Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony Zdrowia i Środowiska 
Rady Miejskiej w Śremie 

odbytego 6 grudnia 2022 r. w Urzędzie Miejskim w Śremie 
 

Obrady rozpoczęto 6 grudnia 2022 o godz. 15:30, a zakończono o godz. 
16:11 tego samego dnia. Członkowie Komisji obecni wg. listy obecności, 
stanowiącej załącznik nr 1 do protokołu. Obecnych 6 członków Komisji. Radna 
Barbara Ratajczak nieobecna usprawiedliwiona. 
 
Ponadto w posiedzeniu komisji uczestniczyli:  

1. Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza Śremu; 
2. Krzysztof Lewandowski – Skarbnik Gminy Śrem; 
3. Barbara Jabłońska – Naczelnik Pionu Edukacji i Usług Społecznych (PEU); 
4. Maria Świdurska – Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Śremie (OPS). 

 
Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji, stanowią załącznik nr 2 do protokołu 
 

Porządek obrad: 
1. Przyjęcie protokołu 37/2022 z posiedzenia Komisji. 
2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

a. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Śrem  na lata 2023 – 2033; 

b.  w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok; 
c. zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych 

warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 
i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych 
usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia 
od opłat, jak również trybu ich pobierania.  

3. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 rok. 
4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Posiedzenie Komisji otworzył i prowadził radny Zdzisław Żeleźny – 
Przewodniczący Komisji. Obrady rozpoczął o godz. 15:30, witając wszystkich 
zebranych. Stwierdził, że zgodnie z listą obecności w obradach uczestniczy 
6 radnych, a więc Komisja jest władna do podejmowania prawomocnych decyzji.  
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Ad. 1. Przyjęcie protokołu 37/2022 z posiedzenia Komisji. 
Przewodniczący Komisji przekazał, że do protokołu 37/2022 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdził, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
Ad.2. Zaopiniowanie projektu uchwały: 
 
Przewodniczący Komisji zaproponował, by wspólnie omówić lit. a oraz b, 
ponieważ są one ze sobą połączone. 
 

a. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem 
na lata 2023 – 2033;  

  
Wprowadzenia do tematu dokonał Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza 
Śremu, informując, że w projekcie budżetu dochody zostały zaplanowane 
na kwotę 208714010,00 zł, natomiast wydatki w wysokości 209447410,00 zł, 
czyli deficyt wynosi 733400,00 zł.  Następnie przedstawił najważniejsze wydatki 
inwestycyjne zaplanowane na rok 2023: 
➢ budowa 2 budynków mieszkalnych przy ul. Żurawiej, 
➢ budowa 2 sal gimnastycznych w SP4 i SP w Pyszącej, 
➢ przebudowa ul. Kościuszki oraz Wyszyńskiego, 
➢ ostatni etap budowy drogi w Grzymysławiu, 
➢ rewitalizacja linii kolejowej do Czempinia, 
➢ dokończenie budowy ul. Popiełuszki, 
➢ modernizacja sieci kanalizacji deszczowej, 
➢ modernizacja Ogrodu Róż, 
➢ dokończenie budowy kortu tenisowego w SP6, 
➢ partycypacja w kosztach projektu III etapu obwodnicy, 
➢ wykonanie projektu budowy ronda na skrzyżowaniu ul. Sikorskiego 

i Al. Solidarności, 
➢ zakup autobusów niskoemisyjnych jako wkład członkowski do WTR, 
➢ realizacja projektów z Budżetu Obywatelskiego. 

Ponadto dodał, że na cały budżet gminy składają się również inwestycje spółek 
komunalnych np. 

➢ III etap budowy kolejnych mieszkań przy ul. Żurawiej przez TBS Sp. z o.o., 
➢ Zakup karawanu oraz sprzętu do AKCJI ZIMA przez PGK Sp. z o.o., 

Następnie głos zabrał K. Lewandowski – Skarbnik Gminy Śrem przedstawiając 
szczegółowo projekty uchwał, które zostały przekazane Radnym. 
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Dyskusja: 
Radny T. Jakuszek zapytał, dlaczego w WPF pozycja dotycząca roku 2023 jest 
szczegółowo opisana i zgodnie z planowanym budżetem, a kolejne lata tylko 
szacunkowo oraz czy taka praktyka będzie zawsze stosowana w przedstawianiu 
WPF? 
Odpowiedzi udzielił Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza, który poinformował, 
że WPF jest skonstruowany w taki sposób, że jeżeli Gmina ma dalekosiężne 
zobowiązania w różnej postaci, zarówno inwestycyjne jak i finansowe, to musi 
na taki czas przedstawić je w WPF. W związku z powyższym Gmina Śrem musi 
mieć WPF na 10 lat. Faktyczny wygląd WPF może obowiązywać do roku 
bieżącego i roku następnego przy planowaniu budżetu. 
Radny T. Jakuszek zadał pytanie dotyczące dochodów w WPF pochodzących 
ze sprzedaży majątku – jaki jest zakres sprzedaży oraz czy realizacja planów 
sprzedaży majątkowych jest realna? 
K. Lewandowski -Skarbnik Gminy odpowiedział, że szczegółowo kwota jest 
rozpisana w uzasadnieniu do projektu budżetu dz. 700, tam również 
są wymienione konkretnie które nieruchomości za jaką wartość planuje 
się sprzedać. 
Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza dodał, że w większości są to kamienice, 
których stan techniczny jest zły i nie opłacalny byłby remont. Mieszkańcy takich 
kamieniec, jeżeli posiadają umowy na czas nieokreślony oraz nie mają zadłużeń 
otrzymali od Gminy propozycje nowych mieszkań w budynkach przy ul. Żurawiej. 
Zaplanowane jest również uzyskanie 4mln zł ze sprzedaży nieruchomości przy ul. 
Kajetańczyka w Bramie Miasta. 
Radny T. Jakuszek stwierdził, że jemu bardziej chodziło o to czy realna jest 
sprzedaż tych nieruchomości za tą konkretnie zaplanowaną kwotę w budżecie. 
Bartosz Żeleźny – Zastępca Burmistrza odpowiedział, że jest bardzo wysokie 
prawdopodobieństwo uzyskania tych dochodów, a nawet wyższych. Bieżący rok 
pokazuje, że miały miejsce sprzedaże, które nie były planowane. Na terenie 
miasta brakuje wolnych działek pod zabudowę i dlatego kamienice mogą zostać 
zrewitalizowane i otrzymać drugie życie. Natomiast jeżeli chodzi o teren 
inwestycyjny to na granicy miasta takich dużych działek usługowych również 
brakuje.  
Dyskusje zakończono. 
 
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Śrem na lata 2023 –2033; 
Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (NIEOBECNI), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż Komisja 
6 głosami „za” - jednogłośnie, przedłożony projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 

b.  w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2023 rok; Projekt uchwały 
przedstawił i omówił Krzysztof Lewandowski Skarbnik Gminy 
 

Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie uchwały 
budżetowej gminy Śrem na 2023 rok; 
Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (NIEOBECNI), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż Komisja 
6 głosami „za” - jednogłośnie, przedłożony projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie. 
 

c. zmieniającego uchwałę w sprawie określenia szczegółowych warunków 
przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego 
lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

Projekt uchwały mówiła Kierownik OPS – Maria Świdurska. Poinformował, 
że w dn. 6.12 zebrała się komisja konkursowa na otwarciu ofert. Złożona została 
jedna oferta przez Spółdzielnie Socjalną Arka, komisja ofertę oceniła pozytywnie 
i zarekomendowała Kierownikowi OPS podpisanie umowy na realizację usługi. 
Zgodnie z wybraną ofertą koszt 1 godz. usług opiekuńczych to 37.40 zł. Następnie 
zaprosiła wszystkich na: „I Spotkanie Upowszechniające – działamy do poprawy 
jakości życia osób z niepełnosprawnościami”, na którym będzie można posłuchać 
szerzej o realizacji zadania usług opiekuńczych. 

 
Dyskusja: 
Radny T. Jakuszek zapytał w związku z faktem, że liczba osób korzystająca z takich 
usług jest zmienna to czy zaplanowana kwota na realizację zadania 
jest wystarczająca na pokrycie kosztów realizacji usług? 
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M. Świdurska – Kierownik OPS odpowiedziała, że liczba osób korzystających 
z usług wzrasta, ale środki zaplanowane w budżecie gminy są wystarczające na 
pokrycie tych potrzeb. Środki planowane w budżecie nie zostały drastycznie 
zwiększone, mimo że koszt 1 godziny usług opiekuńczych wzrósł dlatego, 
że realizowane są też inne programy pomocowe finansowane z budżetu 
Wojewody, o które OPS wniokuje np. opieka wytchnieniowa, osobisty asystent 
osoby niepełnosprawnej. OPS pozyskuje prawie 3 mln złotych ze środków 
zewnętrznych na zaspokojenie potrzeb mieszkańców gminy. 
Radny R. Piątek podziękował Kierownik OPS, za działania na rzecz wszystkich 
osób potrzebujących.  
Radny A. Konon zapytał, ile zarabiają netto na godzinę osoby pracujące 
dla Spółdzielni Arka świadczące usługi opiekuńcze oraz jaka jest średnia wieku 
tych osób? 
M. Świdurska – Kierownik OPS odpowiedziała, że wynagrodzenie tych osób 
regulowane jest w postępowaniu konkursowym. Umowa jest 
tak skonstruowana, że opiekunki środowiskowe mają zapewnione bardzo dobre 
warunki pracy i płacy. Z roku na rok wynagrodzenie wzrasta, a także są premie. 
Wynagrodzenia kształtują się, w przypadku pełnego wymiaru godzin, 
na poziomie nawet 4000,00 zł netto, wszystko zależy od ilości godzin.   Średnią 
wieku ciężko stwierdzić, ponieważ są osoby z długim stażem pracy, ale i takie 
co dopiero zaczynają. Gmina Śrem jest w komfortowej sytuacji, że ma stabilna 
kadrę ok. 40 osób i wiadomo, że dana usługa w danym dniu będzie zrealizowana, 
ponieważ wiele gmin boryka się z problemem braku kadry świadczącej usługi 
opiekuńcze. 
Dyskusje zakończono. 
 
Głosowano w sprawie zaopiniowania projektu uchwały zmieniającego uchwałę 
w sprawie określenia szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za 
usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem 
specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 
szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak 
również trybu ich pobierania; 
Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (NIEOBECNI), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Przewodniczący obrad podsumowując wynik głosowania stwierdził, iż Komisja 
6 głosami „za” - jednogłośnie, przedłożony projekt uchwały zaopiniowała 
pozytywnie 
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Ad.3. Przyjęcie planu pracy Komisji na 2023 rok. 
 

Przewodniczący Komisji przedstawił plan pracy Komisji na 2023 rok. 
Uwag do planu nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie Przyjęcia Planu Pracy Komisji na 2023 rok; 
Wyniki:  
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: Tomasz Jakuszek (ZA), Artur Konon (ZA), Krzysztof Lewandowski 
(ZA), Robert Piątek (ZA), Barbara Ratajczak (NIEOBECNI), Lilianna Wąsik (ZA), 
Zdzisław Żeleźny (ZA) 
Komisja w głosowaniu 6 głosami „za” – jednogłośnie przyjęła plan pracy Komisji 
na 2023 rok.  
/Plan pracy Komisji na 2022 rok stanowi załącznik nr 3 do protokołu. / 

 
Ad.4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
Dyskusji nie podjęto. 
 

 Wobec zrealizowania porządku obrad, Przewodniczący Komisji – Zdzisław 
Żeleźny podziękował za udział w posiedzeniu Komisji zaproszonym gościom, 
członkom Komisji, zamykając obrady o godz. 16:11. 
Na tym posiedzenie Komisji i protokół zakończono. 

 

 

 

Przewodniczył: 
Przewodniczący 

Komisji Pomocy Społecznej, Ochrony 
Zdrowia i Środowiska 

Zdzisław Żeleźny 
 
 
 
Protokołowała: 
Marta Matuszewska 
Podinspektor  


